

Det Danske Spejderkorps

Karl af Riise Gruppe, Sorø

Referat af grupperådsmøde på Grønningen 1. marts 2016

- a. Til dirigent valgtes Henrik Rasmussen og til referent Lone Vistisen. Henrik konstaterede at mødet var indkaldt i overensstemmelse med lovene, og fortalt at gruppen havde fået dispensation af divisionschefen til at afholde mødet en dag for sent.
- b. Beretningen. Lars Rebin videregav beretningen på vegne af formanden, som var forhindret. Lars henviste til de skriftlige beretninger, udsendt med indkaldelsen. Lars fremhævede arbejdet på Brommehytten, juletræssalget samt de administrative forhindringer, der har bremset arbejdet for den nye kasserer. Casper Judson fremlagde beretningen på vegne af ledergruppen og lagde vægt på det arbejde, som sker på tværs af enkelte eller alle grene. På lederstyrelsesweekenden blev gruppens udviklingsplan udformet, desværre med mindre deltagelse end tidligere, så arrangementet vil fremover blive ændret. Judson takkede Lars Rebin for det store arbejde med juletræssalget, samt takkede ledere, spejdere og specielt seniorerne for deres engagement i gruppen.
- c. Kassereren gennemgik kort regnskabet for 2015. Der har været stabile indtægter og udgifter med et pænt overskud, som gruppeledelsen forventer brugt til korpslejren i 2017. Det faldende kontingentbeløb skyldes, at rigtig mange restancer er blevet eftergivet. Regnskabet blev godkendt
- d. Indkomne forslag, der begge blev enstemmigt vedtaget:
 1. Forslag: Forslag om støttemedlemsskab
Bestyrelsen stiller forslag om at indføre støttemedlemsskab i gruppen således at tidligere spejdere kan fastholde tilknytning til gruppen. Bestyrelsen foreslår endvidere et kontingent på 400 kroner om året, som svarer nogenlunde til udgifter til korps- og divisionsmedlemsskab og diverse gebyrer for det enkelte medlem. Der er dermed ikke tale om egentlig støtte men blot at man som støttemedlem fortsat får invitationer til grupperådsmøder, gruppelejr og andre arrangementer hvor det kan give mening at invitere tidligere aktive spejdere.
 2. Forslag: Forslag om reduceret kontingent for spejdere under 24 på efterskole eller lignende. Bestyrelsen stiller forslag om at spejdere på efterskole, længe re udlandsophold eller lignende kan søge om at få reduceret kontingent på 100 kroner i den periode de er væk (op til 12 måneder). Det vil være bestyrelsen eller bestyrelsesformand og gruppeleder i forening der behandler ansøgning om reduceret kontingent. Ansøgning sker på email til bestyrelsesformand. Det vil være muligt at søge forlængelse.

- e. Væsentlige beslutninger om gruppens fremtid.
1. Casper Judson fremlagde hovedindsatsområderne: Samle op på alle igangværende aktiviteter: Færdiggørelse af Bjælkehytten, opsætning af raftestativet og renovering af Brommehytten. Arbejde videre med udviklingsplanen: Styrkelse af seniorarbejdet, fortsætte de gode fælles aktiviteter i gruppen, deltage i Lørdag i hallen.
 2. Gruppeledelsen og bestyrelsen forudser ingen aktiviteter med særlige økonomiske krav.
 3. Budget for 2016 blev gennemgået. Vi mangler en tovholder til lotteriet, hvis det igen skal give en indtægt, samt en person der kan påtage sig at søge støtte f. eks fra fonde. Hensættelser til korpsslejren 2017 er årsag til det budgetterede underskud. Budgettet blev vedtaget.
- f. Fastsættelse af antal bestyrelsesmedlemmer: Enighed om at det er ønskeligt fortsat at være 5 forældrerepræsentanter og 4 ledere.
- g. Valg til bestyrelsen: Det er svært at skaffe bestyrelsesmedlemmer nok og forsamlingen foreslog: At vores dygtige filmfolk laver en video med et interview med et bestyrelsesmedlem, der fortæller om bestyrelsesarbejdet. En grundig beskrivelse (skriftlig) af bestyrelsesarbejdet til alle forældre. Tilsagn fra forældre før grupperådsmødet om at stille op til valg. Mails til forældre og ledere inden valget om hvor mange bestyrelsesmedlemmer vi mangler. Mange småbørnsforældre synes mødet slutter for sent for børnene. Mødet kunne være senere på aftenen og uden børn. Flere gav udtryk for at den manglende forældrerepræsentation ikke afspejler den aktivitet og glæde over spejderarbejdet, som ellers kendetegner gruppen.
1. Til formand valgtes Lars Rebie
 2. Til kasserer genvalgtes Kit luel
 3. Som unge valgtes Casper Judson og Kasper Fischer
 4. Som ledere valgtes Winnie Bramming og Mikkøl Kinnerup (gruppeleder)
 5. Som forældre valgtes Maria Post Kallenbach, der er således to ubesatte poster.
 6. Til suppleant valgtes Maria Porter.
- h. To medlemmer til korpssrådet. Winnie Bramming og Casper Judson blev valgt.
- i. Fem medlemmer til divisionsrådet. Casper Judson, Christoffer Hesselberg, Tobias Pedersen, Frederik L. Racher og Megan McCluskey blev valgt.
- j. Revisor. Asger Solvang blev valgt, men havde fremført, at der bør en ny revisor til for at se regnskabet med nye øjne.
- k. Eventuelt.
- Årets sommerlejr er fælles for hele gruppen og bliver på Gurredam Spejdercenter 25. juni -2. juli, mikroer og evt. minier deltager kun i den halve tid. Informationer og forhåndstilmeldinger udsendes snart.
 - Camilla fra klanen vil stå for kagesalg på Akademiet og donere pengene til spejderhjælpen, forslag om at bruge begivenheden og den gode ide til PR.

- En forælder var ikke tryk ved at udlevere CPRnummer ved den elektroniske indmelding, Casper Judson forsikrede at systemet er sikkert og vil sørge for, at det bliver oplyst på hjemmesiden.
- Tak fra forældre for den gode lejr på Thurø Bund.
- Den nye gruppestyrelse holder sit første møde tirsdag d. 15. marts kl. 19-21.

Sønd 11/3-16



Henrik Rasmussen
Dirigent

Sønd 8.3.2016



Lars Rebie
Bestyrelsesformand